

## Messeneuheiten 1984

### Abhebevorrichtung „throw-off II“

Bei dieser neuen Abhebevorrichtung liegen die Metallplatten des Snare-Teppichs nicht auf dem Fell. Damit wird ein präziserer und nicht abgedämpfter Snare-Effect erreicht. Die „throw-off II“ kombiniert die Vorteile der einfachen und der parallelen Abhebevorrichtung. Die „throw-off II“ ist in den Snare Drums **D 518x**, **D 508x**, **LD 547x** serienmäßig eingebaut.

### Signature Doppel-Fußmaschine

Diese Doppel-Fußmaschine beinhaltet zwei getrennte Fußtritte, die über ausziehbare Teleskope verstellbar sind. (DGM ang.) Die Fußmaschine ermöglicht eine spieltechnisch optimale Platzierung auf engem Raum. Die Schlägel bewegen sich parallel dicht nebeneinander, so daß die klanglichen Gegebenheiten für beide Pedale gleich sind.

**HLZ 5382**

## Technische Änderungen

### Signature Fußmaschine **HLZ 5380**

Durch einen neuen Zink-Druckguß Sockel und durch stärkere Verbindungsstreben zum Hackenlager wird die Standfestigkeit des Hackenlagers verbessert. Außerdem wird durch die Änderung auch die Handhabung beim Auf- und Abbau der Maschine erleichtert.

### Guß-Spannreifen bei Signature Snare Drums

Alle Signature Snare Drums und die Snare Drum **LD 557** erhalten serienmäßig beiderseitig Guß-Spannreifen.

### Signature Snare Drums

Die beiden Stabilisierungsstreben über dem Snare-Teppich sind jetzt so abgewinkelt, daß bei starkem Anschlag der Snare-Teppich nicht mehr gegenslägt.

### Signature Bass Drum Spannreifen

Die Bass Drums der Signature Serie werden jetzt bei Sonorlite mit Holzspannreifen in dem jeweiligen Finish ausgestattet.

## New Products 1984

### Snare strainer "throw-off II"

Now, the metal plates of the strand are no longer fixed directly on the snare head. Thus, a more precise snare-effect is achieved, which is not muffled at all. The "throw-off II" combines the advantages of the single and the parallel snare strainer. As a standard, the snare drums **D 518x**, **D 508x**, **LD 547x** are equipped with the "throw-off II".

### Signature double bass drum pedal

This double pedal consists of two separate foot plates adjustable by two telescopic devices (patent pending). Even with little space, the best possible positioning for the playing technique of this double pedal is ensured. The beaters move parallel, side by side, so that both produce the same sound.

**HLZ 5382**

## Technical Modifications

### Signature bass drum pedal **HLZ 5380**

The stability of the heel plate is improved by a new die-cast base and stronger struts. This modification also facilitates assembling and disassembling of the pedal.

### Signature snare drums with die-cast rims

As a standard, all Signature snare drums and the snare drum **LD 557** are equipped with die-cast rims on both sides.

### Signature snare drums

The stabilising struts above the strands are now constructed with an angle so that there is no contact of the snare wires to the struts when playing heavily.

### Signature bass drum rims

The bass drums of the Signature Series will be equipped – as Sonorlite drums – with wooden rims in the respective finish.